

所長 足立 文緒 (あだち ふみお)

【略歴】

1991年4月 通商産業省入省（現・経済産業省）
2006年6月 独立行政法人国際協力機構（JICA）資源エネルギーグループ長
2009年8月 英国政府ビジネス・イノベーション・技能省 低炭素ビジネス課
2011年8月 国際原子力機関（IAEA）上級知識管理専門官
2015年8月 東京大学 産学協創推進本部副本部長
2021年4月 東京大学 安全保障輸出管理支援室長
2023年4月 国際連合工業開発機関 東京投資・技術移転促進事務所
（UNIDO 東京事務所）所長



【学歴】

東京大学大学院工学系研究科精密機械専攻 修士課程修了（1991）
米ハーバード大学ケネディ政治学院 修士課程修了（1997）
東京大学大学院工学系研究科原子力国際専攻 博士（工学）（2023）

Ms. Fumio Adachi

Head, UNIDO ITPO Tokyo

[Biography]

April 2023 Head, United Nations Industrial Development Organization, Investment and Technology Promotion Office, Tokyo (UNIDO ITPO Tokyo)
April 2021 Director, Security Export Control Office, The University of Tokyo
August 2015 Deputy Director, Division of University Corporate Relations, The University of Tokyo
August 2011 Senior Knowledge Management Officer, International Atomic Energy Agency (IAEA, Vienna)
August 2009 Low Carbon Business Section, Department of Business, Innovation and Skills, U.K. Government
June 2006 Director for Natural Resources and Energy, Japan International Cooperation Agency (JICA)
April 1991 Joined Ministry of International Trade and Industry (MITI, now METI)

[Education]

Ph.D. in Engineering, School of Engineering, The University of Tokyo (2023)
Master of Public Administration, Kennedy School of Government, Harvard University (1997)
Master of Engineering, School of Engineering, The University of Tokyo (1991)